
Odpowiedź na interpelacje i zapytania 

z obrad XLV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Łomży, 

które odbyły się w dniu 27 września 2017 roku 

 

(…) 

Ad. 16 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Poprosił o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 

Andrzej Garlicki – Z-ca Prezydenta Miasta 
 

 Poinformował, że pozwoli sobie odpowiedzieć na klika pytań, które dotyczą jego 

kompetencji i zakresu pracy.  

Odpowiadając na interpelację radnego Janusza Mieczkowskiego dotyczącą 

ławeczek w ciągu głównym Parku Jana Pawła II stwierdził, że na pewno to zrobią. 

Jeszcze w tym roku klika ławek tam powstanie, na marginesie powie, to co już jest 

wiedza powszechną, że mamy dofinasowanie na realizację drugiego etapu Parku Jana 

Pawła II. Jest to dla nich wielka satysfakcja i wielkie tez wyzwanie, bo zadanie jest 

obszerne, niemniej jednak ostateczny wygląd tego parku będzie bardzo atrakcyjny  

i na pewno będzie to w wymiarze całego regionu północno-wschodniego obiekt, którym 

będziemy się wszyscy szczycić i gdzie będziemy mogli z powodzeniem wypoczywać. 

Kilku radnych pyta o ulicę Polową, a  Pan radny Borysewicz to nawet  zwrócił 

uwagę, że od poprzedniej sesji nic tam się nie dzieje. Stwierdził, że ma wrażenie, że 

Radny tam po prostu nie chodzi, bo gdyby był, to by widział jak w ostatnim czasie wiele 

się wydarzyło.  Dodał, że może tylko powtórzyć żeby była pełna jasność jaki jest etap 

zaawansowania prac. Poinformował, że na dolnym odcinku ulicy czyli od Al. .Legionów 

do ulicy Wojska Polskiego PGE już zleciło wykonawcy realizację przebudowy 

zasilania, na które czekali ponad 2 miesiące i to była ta zwłoka, której skutkiem jest 

brak wykończenia chodników na ulicy Polowej.  

Odnosząc się do interpelacji dotyczącej słupów, o których mówił radny Oszkinis 

stwierdził, że one znikną, ich tam nie będzie, więc absolutnie prosi, żeby się nie bać, 

będą chodniki robione, żeby później nie wyrywać tych słupów, które będą po prostu  

zlikwidowane. W tej chwili wykonawca Pan Jankowski już tam realizuje ten zakres 

swoich prac, jak z nim wczoraj rozmawiał to 2 do 3 tygodni zakończy swój zakres, 

natomiast już równolegle będą wchodzili brukarze i będą chodniki układać, więc myśli, 

że to już z dnia na dzień będzie widać efekt finalny tej drogi  i tego odcinka. 

    Odpowiadając Panu radnemu Borysewiczowi poinformował, że w ostatnim czasie 

została położona tam nawierzchnia, ścieralna, wewnętrzna, w wymiarze samej drogi 

to już jest skończone, pozostaje tylko oznakowanie poziome i pionowe, natomiast  

w późniejszym etapie są na tym środkowym odcinku w okolicach ulicy Sadowej i tutaj 

rzeczywiście mają opóźnienie w harmonogramie, ono jest spowodowane bardzo 

wieloma kolizjami, które wyszły w trakcie. Budują kanalizację deszczową, napotykają 

wiele niespodzianek, jest to tern bardzo trudny i każda taka kolizja skutkuje kilkoma 



dniami albo nawet do tygodnia koniecznością reakcji, czasem szukania  

w dokumentach co to jest za kabel czy  to co jest za łącze, bo czasem nawet  

w dokumentach tego nie było, więc maja tam zwłokę, ale jest po rozmowach.  

W poniedziałek rozmawiał z szefami obydwu firm, które w konsorcjum realizują tą ulicę 

Polową czyli UNIBEP i Bik-Projekt i ma zapewnienie, i co zresztą widać, że teraz  

te prace pójdą bardzo szybko. Tak naprawdę jak wyjdą te ekipy, które robią tam 

kanalizację deszczową to z zasadzie będzie układanie  krawężnika i podbudowa, to 

już będzie z dnia na dzień widać bardzo duży postęp. Są na tym etapie,  

że w zasadzie do ulicy Sadowej chodniki są praktycznie ułożone i ta podbudowa 

zasadnicza jest wykonana, teraz będzie kładziona nawierzchnia asfaltowa. 

Odpowiadając na interpelację radnego Prosińskiego dotyczącą aplikacji Info 

Łomża wyjaśnił, że aplikacja działa i się sprawdza. Został zmieniony wykonawca z tego 

powodu, że tamten administrator nie realizował zleceń, które są naturalnymi,  

że w trakcie się pojawiają, bo w termiach oczekiwali. Została umowa wypowiedziana 

i ta aplikacja wchodzi już teraz pod innym jak gdyby opiekunem i jest to aplikacja 

bardzo potrzebna, ona sprawnie działa, będzie rozbudowywana o te funkcje i nie tylko 

te, ale te które były czyli Budżet Obywatelski, konsultacje społeczne, kalendarz ale 

cały szereg jeszcze projektów, pomysłów jest, żeby tę funkcjonalność poszerzać, ale 

to w trakcie będzie się działo. Wyjaśnił, że zwłoka w odpowiedziach na interpelacje 

wynika z tego, że w tzw. międzyczasie  od ostatniej sesji zmienił się Naczelnik 

Wydziału Informatyki i stąd musiał przejąć obowiązki i ta odpowiedz była tak późno.  

Odpowiadając na interpelację dotyczącą sygnalizacji na ulicy Zawadzkiej,  

że czas wyświetlania światła zielonego jest za krótki poinformował, że ma informację, 

że ten czas jest standardowy aczkolwiek przyjmuje do wiadomości, że jest za krótki. 

Będą to sprawdzać i wtedy po prostu wydłużą. To, że dzieci przebiegają to nie jest 

miarodajne, bo dzieci mają to do siebie, że w wielu miejscach biegają nawet tam gdzie 

nie muszą. Zapewnił, że ten czas wydłużą. 

Odpowiadając na interpelację dotyczącą parkowania samochodem ciężarowym 

na ulicy Łukomskiego stwierdził, że absolutnie jest to zabronione, nie powinno mieć 

miejsca i to jest temat dla służb, dla Straży Miejskiej, Policji, żeby egzekwować 

przestrzeganie przepisów ruchu drogowego.  

Odnosząc się do interpelacji radnego Zaremby dotyczącej boisk przy 

„Mechaniaku” stwierdził, że absolutnie się z radnym zgadza, że był poważny problem. 

Nie była to wina wykonawcy ponieważ w zleceniu, które otrzymał, on swój zakres prac 

wykonał natomiast tam pojawił się problem, którego nie przewidzieli do końca czyli  

przy ulewnych deszczach napływ wody z cmentarza z tą całą ziemią bardzo 

intensywnie spływając w dół spowodował wymycie tej skarpy i właśnie zamulenie 

boiska. W tej chwili przy okazji wybudowania drogi i całego parkingu przy ‘Mechaniaku” 

wykonali również tam zabezpieczenie, w tej chwili jest tam murek oporowy wykonany 

i ta skarpa umocniona więc nie będzie ani wymywana ani też nie będzie wpływała na 

boisko. W tej chwili sprawa jest już uregulowana. 

Jeżeli chodzi o chodniki czy naprawę tych chodników, to jak Państwo radni 

widzą są realizowane w sposób ciągły. Podziękował za zwracanie uwagi, bo być może 

naszym służbom coś umyka, więc absolutnie będą reagować na to.  



Odpowiadając na interpelacje Przewodniczącego Grzymały dotyczącą budynku 

na ulicy Nowej stwierdził, że sprawdzi to i na pewno dopilnuje, że będzie to robione 

zgodnie ze sztuką. Poinformował, że na wszystkie interpelacje odpowie pisemnie. 
 

Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta  

 Stwierdził, że od początku nie miał przyjemności brać udziału w sesji Rady 

Miasta, nie było go w tym czasie kiedy radni zadawali interpelacje, więc ustosunkuje 

się do tego na piśmie. Dziś od samego rana był w Białymstoku na Wschodnim 

Kongresie Gospodarczym i miał przyjemność wziąć udział w jednym z paneli na temat 

przyszłości samorządów, stad jego opóźnienie i nie mógł od samego początku  

uczestniczyć. Wie o tym, bo dostał taką informację, że któryś z radnych interpelował  

w sprawie Młodzieżowej Rady Miasta. Słuchał dyskusji Przewodniczącego  

i Wiceprzewodniczącego w jednej z rozgłośni z Łomży i powie, że był naprawdę pod 

wpływem negatywnych emocji, bo taka dyskusja młodych ludzi nie powinna mieć 

miejsca,  tym bardziej ludzi, którzy chcą coś dobrego zrobić dla naszego miasta. 

Odnosząc się do wypowiedzi, że uczą się od starszych stwierdził, że od którejś sesji  

ich dyskusja przebiega bardzo merytorycznie, nie wnosi żadnych zastrzeżeń, jak sami 

Radni widzą zróbmy coś dobrego dla naszego miasta nie szukajmy dziury, jak tej 

dziury nie ma. Doceniają to, że radni widzą, że ten kierunek, który jest obrany przynosi 

zamierzone efekty, a od tej dyskusji nie zawsze są efekty i tak naprawdę ocenić można 

samorządowców po tym co zrobili, a nie po tym co naobiecywali. Ta dyskusja miła 

miejsce w poniedziałek, następnego dnia zlecił Pani Naczelnik Centrum 

Współdziałania Społecznego, żeby na jego prośbę w następnym tygodniu zwołała  

w trybie pilnym posiedzenie Młodzieżowej Rady Miasta, bo chciałby do  niektórych 

kwestii, które były poruszane podczas tej dyskusji się ustosunkować i też swoje 

spostrzeżenia przenieść tak, żeby takich sytuacji więcej nie było, bo samo założenie 

funkcjonowania Młodzieżowej Rady Miasta miło na celu integrowanie młodych ludzi, 

a nie ich dzielenie, więc sugestię, żeby pomóc przy rozwiązaniu tego konfliktu, już taki 

krok poczynił i tutaj na pewno deklaruje, że to co jest w jego mocy, to będzie chciał 

zrobić, żeby wreszcie tak jak u nich na sesjach było merytorycznie i żeby zrobili coś 

dobrego. 
 

Andrzej Garlicki – Z-ca Prezydenta Miasta 
 

Odpowiadając na interpelację radnego Witolda Chludzińskiego stwierdził,  

że dotknął bardzo ważnej sprawy, chodzi o zatrudnienie w Urzędzie Miasta, które 

często w potocznym przekonaniu, potocznym przekazie, jest takie, że jest przerost 

zatrudnienia, a drugim argumentem jest, że tutaj nie wiadomo jak ludzie są opłacani. 

Radny  bardzo  słusznie zauważył, że  w Wydziale Inwestycji jest teraz dużo zmian, 

nie tylko zresztą w Wydziale Inwestycji. Sporo osób odchodzi na emerytury i nie mamy 

kim ich zastąpić. Jest to szczególnie odczuwalne w sytuacji gdy poszukują 

pracowników z uprawnieniami. Wyrekrutowanie czy znalezienie pracowników, ludzi  

z wykształceniem wyższym kierunkowym i z uprawnieniami graniczy  tej chwili  

z cudem, a ta główne zapora to jest zapora finansowa. Jeżeli u nas inspektorzy  



z uprawnieniami z długoletnim stażem pracy zarabiają 3.300 zł brutto, mówimy   

o podstawie, to sami radni rozumieją, że każdy inny pracodawca szczególnie, że wśród 

Państwa radnych też są osoby, które prowadzą działalność gospodarczą i prowadzą 

firmy remontowo – budowlane, to doskonale wiedzą, że za te pieniądze nikt szanujący 

się po prostu nie przyjdzie i trzeba wiele wysiłku, żeby taką osobę przekonać  

a następne o co już apeluje, też do Państwa radnych, to czeka ich zmiana regulaminu 

wynagradzania w urzędzie, nad czym pracują i Pan Prezydent taką ostateczną 

propozycję przedstawi, ale na pewno to się będzie wiązało z tym, że trzeba będzie 

przeznaczyć dużo większe środki na wynagrodzenia dla pracowników, szczególnie 

tych pracowników, którzy mają duże kwalifikacje i uprawnienia, bo rynek w tej chwili 

jest rynkiem pracownika. Sami radni widzą obserwując rozstrzygnięcia przetargów,  

o ile są  droższe m.in. z powodów kosztów pracy, które są pokłosiem zmian stawek 

minimalnych, stawek godzinowych itd. więc to co ich czeka, co radnych czeka i tez 

apeluje, żeby radni brali to pod uwagę na pewno trzeba będzie przeznaczyć wyższe 

środki w przyszłorocznym budżecie na wynagrodzenia pracowników w Urzędzie 

Miasta. O to apeluje, bo zadań jest bardzo wiele, będzie mówił tylko o sobie  

w wymiarze inwestycyjnym, ale też w każdym innym wymiarze tych zadań jest bardzo 

wiele realizowanych. Potrzeba im specjalistów, wykwalifikowanych z doświadczeniem, 

nie utrzymają ich w urzędzie, albo nie pozyskają ich do urzędu jeżeli nie będą za tą 

pracę bardzo sumienną i ciężką godziwie płacić i o to apeluje, żeby już brać to pod 

uwagę. 
 

Ewa Małgorzata Chludzińska – radna 
 

 Odnosząc się do wypowiedzi Pana Andrzeja Garlickiego – Z-cy Prezydenta 

Miasta i stwierdzenia faktu, że rzeczywiście płaca rośnie i  wynagradzanie za pracę 

musi być adekwatne do wykonywanej pracy przypomniała, że pracownicy administracji 

i obsługi w szkołach są również pracownikami samorządowymi i dobrze byłoby gdyby 

Państwo Prezydenci lub miasto pomyślało również o jakichś regulacjach płac w tym 

zakresie ponieważ ostatnie regulacje płac były w 2009 roku, w momencie kiedy weszła 

ustawa o pracownikach samorządowych i wobec tego niemoralne jest to, że pracownik 

obsługi z trzydziestoletnim stażem w szkole zarabia płacę minimalną. Poprosiła, żeby 

przynajmniej płaca minimalna była płaca zasadniczą dla pracowników obsługi  

w szkołach. 
 

Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta  

Odpowiadając radnej Ewie Chludzińskiej stwierdził, że to co radna podnosi 

będzie chciał uwzględnić w budżecie następnego roku, ale patrzy, że dziś rozmawiają 

na temat tego  o czym będą dyskutować na najbliższych komisjach i sesjach. Zwrócił 

uwagę, że to co powiedział Pan Prezydent Garlicki, odczuwają od dłuższego czasu to, 

że nie zgłaszają się osoby dlatego, że jest to kwestia ceny. Podał przykład Suwałk, 

widza jak tam rozwija się strefa, niebawem zostanie otwarta fabryka Forte i dzisiaj 

Prezydent Suwałk ma problem w swoim Urzędzie Miasta, mimo, ze tam płace są o 

wiele większe niż w naszym Urzędzie Miasta dlatego, bo ludzie odchodzą do firm 



prywatnych. Ten problem jest nie tylko w Urzędzie Miasta, ale też i w spółkach 

podległych Prezydentowi i podany był przykład jednej firmy w Suwałkach, w której już 

Prezes w ciągu tego roku trzykrotnie podnosił place, dlatego, że załoga powiedziała, 

że będzie strajkować i dlatego mamy między innymi to, że sporo pracowników jest ze 

wschodu z wysokimi kwalifikacjami, dlatego bo się stworzył rynek pracownika a nie 

pracodawcy. 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zamknął realizacje punktu 16.  
 

(…) 


